
PROTOKOLS 

Rīgā 

2023.gada 30. martā. Nr. 9.2-10e/2/2023 

 

 

Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes sēde 

 

Vieta: klātienes sanāksme ZM 23. stāva zālē 

Sēdes sākums: plkst. 9:00  

Sēdes norises tiesiskais pamats:  

1. Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumi Nr. 769 

“Lauksaimniecības konsultatīvās padomes nolikums”. 

2. Zemkopības ministra 2023.gada 7. marta rīkojums Nr.24 “Par 

Lauksaimniecības konsultatīvo padomi”. 

 

Sēdes dalībnieki. Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes 

(turpmāk – Padome) sēdē ar balss tiesībām piedalās: 

Nr.p.k. Pārstāvētās iestādes/biedrības nosaukums,  

ieņemamais amats 

Padomes locekļa 

vārds, uzvārds 

 Zemkopības ministrs Didzis Šmits 

 Zemkopības ministrijas parlamentārais sekretārs Edgars Putra 

 Biedrības “Lauksaimnieku organizāciju 

sadarbības padome” valdes priekšsēdētājs 
Guntis Gūtmanis 

 Biedrības “Zemnieku saeima” valdes 

priekšsēdētājs 
Juris Lazdiņš 

 Biedrības “Lauksaimniecības statūtsabiedrību 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 
Kaspars Melnis 

 Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 
Gustavs Norkārklis 

 Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” 

valdes priekšsēdētāja vietnieks 
Rūdolfs Pulkstenis 

 Biedrības “Latvijas Zemnieku federācija” valdes 

priekšsēdētāja 

Agita Hauka 

 Biedrības “Lauksaimnieku apvienība” valdes 

priekšsēdētājs 

Andris Gargurnis 

 Biedrība “Latvijas lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Indulis Jansons 

 Biedrības “Latvijas Pārtikas uzņēmumu 

federācijas padome” pilnvarotais pārstāvis, 

Jānis Šolks 



Latvijas Piensaimnieku Centrālā Savienības 

valdes priekšsēdētājs 

 

Citi Padomes sēdes dalībnieki: 

Nr.p.k. Iestādes/biedrības nosaukums, ieņemamais 

amats 

 

Vārds, uzvārds 

 

 
Ministra biroja vadītāja 

Anna Vītola-

Helviga 

 
Zemkopības ministrijas valsts sekretāra vietniece 

Pārsla Rigonda 

Krieviņa 

 Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktore 
Liene Jansone 

 Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktora vietniece 
Biruta Ingiļāvičute 

 Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Tirgus kopējās organizācijas 

nodaļas vadītāja 

Dace Freimane 

 Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Pārtikas nozares nodaļas vadītāja 

Ilona Mežiniece-

Briede 

 Biedrības “Latvijas Pārtikas uzņēmumu 

federācijas padome” padomes priekšsēdētāja  
Ināra Šure 

 

Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumu Nr. 769 “Lauksaimniecības 

konsultatīvās padomes nolikums” 18. punktā noteikts, ka Padome ir lemttiesīga, ja tās 

sēdē piedalās vairāk nekā puse no padomes locekļiem.  

Padomes sēdē piedalās 11 (vienpadsmit) Padomes locekļi, tāpēc Padome ir lemttiesīga. 

 

Padomes sēdes protokolētāja: Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta  

departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vecākā eksperte Ligija Ozoliņa. 

 

 

SĒDES DARBA KĀRTĪBA 

 

1. Informācija par valsts atbalstu 2023. gadā 

2. Diskusija par nepieciešamajām izmaiņām valsts atbalstā no 2024. gada 

3. Diskusija par piensaimniecībai 2023. gadā paredzēto papildu 2 miljonu eiro 

izmantošanu 

4. Iespējas atvieglot normatīvo regulējumu un birokrātiskās normas 

 

  



1. Informācija par valsts atbalstu 2023. gadā 

B. Ingiļāvičute (ZM) sniedz informāciju par plānotajiem valsts atbalsta pasākumiem 

2023. gadā un šiem pasākumiem piešķirto finansējumu (pielikums).  

2. Diskusija par nepieciešamajām izmaiņām valsts atbalstā no 2024. gada  

D. Šmits izsaka priekšlikumus par valsts atbalstu no 2024. gada: 

1) nepieciešams mainīt valsts atbalsta piešķiršanas pieeju - vairāk jāatbalsta eksports 

un jāveido atbalsta programma lobijam Briselē.  Subsidēt nepieciešams pasākumus, 

kuriem ir redzama atdeve. Subsīdijām jābūt pamatotām, kāpēc tās piešķiram; 

2) nākamgad jāatsakās no nepareizas prakses nevalstisko organizāciju atbalstā. 

Nevalstiskajām organizācijām būtu pašām jāspēj sevi uzturēt. Ja organizācija nespēj 

savākt biedru naudas, tātad tai nav arī interešu, ko aizstāvēt. 

Padomes locekļu izteiktie viedokļi: 

- vērtējot plānotā valsts atbalsta pamatotību nozarēm  jāņem vērā plašs datu 

kopums un arī kaimiņvalstīs esošais atbalsts. Ir nozares, kuras nav rentablas, 

tomēr arī tās nepieciešams saglabāt, lai spējam sevi nodrošināt ar pārtiku. 

Nepieciešams veicināt kooperāciju; 

- attiecībā uz atbalstu nevalstiskajām organizācijām sistēma jāveido tāda, lai  

nenonākam situācijā, ka mazos lauksaimniekus neviens nepārstāv. Ir daudz 

lauksaimnieku, kas nedarbojas nevalstiskajās organizācijās, bet šīs 

organizācijas pārstāv arī šādus lauksaimniekus. 

Sanāksmes laikā vienojās: 

1. Nākamā gada valsts atbalsta sadali veikt atbilstoši plānam un pamatojumam, ņemot 

vērā arī  kaimiņvalstu situāciju.  

2. Vērtēt un mainīt pieeju attiecībā uz valsts atbalstu  nevalstiskajām organizācijām, lai 

lauksaimniekiem veidotos sapratne par interešu aizstāvību, bet vienlaikus netiktu 

pazaudēta kādas lauksaimnieku grupas (piemēram, mazo lauksaimnieku) vai konkrētas 

nozares interešu  aizstāvība.  

3. 1. un 2. punkta sekmīgai izpildei Zemkopības ministrija un nevalstiskās organizācijas 

uzsāk darbu pie datu apkopošanas un analīzes.  

 

3. Diskusija par piensaimniecībai 2023. gadā paredzēto papildu 2 miljonu eiro 

izmantošanu 

D. Šmits uzklausa nevalstisko organizāciju viedokli par piedāvātajiem variantiem 

attiecībā uz 2 miljonu eiro iespējami efektīvāko izlietojumu: 

1. Atstāt piensaimniecības nozarei (piensaimniecībā aprīlī, maijā strauji situācijas 

uzlabojumi nav prognozējami. Tomēr komercbankas pašlaik nesaskata problēmas savu 

klientu – piensaimnieku kreditēšanā); 

2. Novirzīt kredītprocentu likmju segšanai (Zemkopības ministrija jau ir radusi iespēju 

2023. gadā papildus novirzīt šim pasākumam 5 miljonus eiro); 

3. Izmantot vēlāk atbilstoši aktuālajām vajadzībām. 



Padomes locekļu izteiktie viedokļi: 

- vairums nevalstisko organizāciju pauž atbalstu 1. variantam – atstāt papildu 2 

miljonus piensaimniecības nozarei; 

- ZS atbalsta 2 miljonu piešķiršanu kredītprocentu likmju segšanai. 

 

Ņemot vērā padomes locekļu vairākuma viedokli, padomes priekšsēdētājs D. Šmits 

pieņem lēmumu par papildu 2 miljonu finansējuma novirzīšanu piensaimniecības 

nozares atbalstam 

 

4. Iespējas atvieglot normatīvo regulējumu un birokrātiskās normas 

A. Vītola-Helviga ierosina diskusiju par  normatīvā regulējuma un birokrātisko normu 

atvieglošanu.  

Padomes locekļu izteiktie viedokļi: 

- Darbs pie regulējuma uzlabošanas noris nepārtraukti. Daudz kas atkarīgs no 

cilvēciskā faktora, jo kontrolējošo iestāžu darbiniekiem ir dažādas pieejas.  

Sanāksmes laikā vienojās: 

Nevalstiskās organizācijas turpinās darbu pie esošā normatīvā regulējuma izvērtēšanas 

un sniegs priekšlikumus par iespējām šo regulējumu atvieglot. 

5. Papildu informācija  

P.R. Krieviņa informē, ka Zemkopības ministrija ir saņēmusi vēstuli, kurā 

LOSP lūdz  no ministrijas datus par nozares uzņēmumu atdevi valsts budžetā un 

informāciju par atbalstu Lietuvā, Igaunijā un Polijā. 

  Šīs informācijas iegūšanai būtu nepieciešams veikt zinātnes pētījumu, jo 

nepieciešamo datu un to analīzes apjoms ir liels. 

 

 

 

Padomes priekšsēdētājs      D. Šmits 

  

Sēdi protokolēja:                          L. Ozoliņa 

 

 

 

 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU 

ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 


